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Obecní úřad Dolní Radechová vyhlašuje                               
5. ročník soutěže „Rozkvetlá okna Dolní Radechové“

Soutěží se o nejrozkvetlejší okna a balkony, které se nachází na území 
obce. Soutěže se může zúčastnit každý občan naší obce. Do soutěže budou 

navrženy jakákoliv okna nebo balkony, které jsou viditelné z veřejně 
přístupné komunikace nebo jiného veřejného prostranství. Hodnotit se bude 
zejména estetika, kompoziční uspořádání, nápaditost a náročnost pěstování.

Odborná komise vyhodnotí navržené domy v srpnu. 
Autoři tří nejhezčích oken a balkonů získají zajímavé ceny. 

Slavnostní vyhlášení výsledků a předání cen nejlepším pěstitelům proběhne 
po vyhodnocení soutěže v září. Termín vyhlášení výsledků a předání cen 

bude včas oznámen. Nejhezčí výzdoby budou vyfotografovány a zveřejněny 
v obecním zpravodaji.

Do soutěže se není nutné přihlašovat. 
Vhodní soutěžící budou navrženi starostou a členy komise.

ROZKVETLÁ OKNADolní Radechové

5. ročník
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VÁŽENÍ OBČANÉ,
tak snad už máme nejhorší za sebou. Ano, mluvím o pan-

demii koronaviru. V naší obci se vyskytlo několik případů 
nákazy a hned jsem musel odpovídat na dotazy, jestli se 
nebude Dolní Radechová „zavírat“. Více byly vystresová-
ny z nákazy v Dolní Radechové okolní obce a města než 
samotní obyvatelé naší vesnice. Za klidný a odpovědný 
přístup k této situaci si všichni určitě zasloužíte velké po-
děkování. 

Bylo mi od některých z vás vytýkáno, že jsme vzhledem 
k situaci a zjištěné nákaze měli občany informovat a udě-
lat pro ně víc. Starostové obcí nebyli nikým informováni 
o počtu nakažených, ani jestli se v jejich obci nákaza vy-
skytla. Každý z nás se s touto situací setkal poprvé, tak 
i starostové řešili nouzový stav každý jinak. V některých 
obcích rozdávali do každé rodiny desinfekci, nebo kupo-
vali do zásoby ve velkém potraviny. My jsme se rozhod-
li jít jinou cestou. Byli vytipováni starší občané, kteří by 
mohli potřebovat pomoc a byla jim nabídnuta služba při-
nesení nákupu nebo léků. Tato nabídka nebyla nakonec 
moc využita. V případě potřeby bylo navíc možné kdykoli 
zatelefonovat a já bych tuto situaci okamžitě řešil. 

Podle mne zbytečně vyhrotily situaci a vystresovaly pře-
devším starší občany sdělovací prostředky, především 
televize. Ta informovala většinou o negativních věcech, 
pravidelně evidovala počty nakažených a mrtvých, ale po-
zitivních zpráv bylo poskrovnu. 

Na závěr bych chtěl poděkovat všem, kteří jste zdarma 
šili roušky, nebo mi nabízeli pomoc.

Váš starosta

ZKRÁCENÝ ZÁPIS Z 8. ZASEDÁNÍ 
ZASTUPITELSTVA OBCE, KONANÉHO DNE 
12.2.2020 V 18:00 HODIN V ZASEDACÍ 
MÍSTNOSTI VÍCEÚČELOVÉHO OBECNÍHO 
CENTRA V DOLNÍ RADECHOVÉ

Přítomno 7 členů ZO.

ZASTUPITELSTVO OBCE SCHVÁLILO:

1. Ověřovatele zápisu ve složení Tomáš Klikar, 
Ing. Martin Baláš.

2. Program 8. zasedání ZO
1. Volba ověřovatelů zápisu
2. Schválení programu 8. zasedání ZO

3. Schválení plnění usnesení ze 7.zasedání ZO
4. Přijetí daru-pozemkové parcely č. 2402, k.ú. Dol-

ní Radechová
5. Pronájem 1. části pozemkové parcely č. 3/9, 

k.ú. Dolní Radechová
6. Schválení Dodatku č. 1 ke Smlouvě o zápůjčce ze 

dne 20.7.2016 a Dodatku č. 1 ke Smlouvě o zá-
půjčce ze dne 24.9.2018

7. Schválení záměru zřídit věcné břemeno na 
p.p.č. 2049, 113/6 a 113/7, k.ú. Dolní Radechová 

8. Schválení rozpočtu na rok 2020
9. Informace
10. Návrh usnesení

3. Schválení plnění usnesení ze 7. zasedání ZO
Starosta informoval, že na 7. zasedání ZO byl schvá-

len pronájem části pozemkové parcely č. 3/5, pronájem 
části pozemkové parcely č. 4/1 a č. 4/15, odklad proná-
jmu 1.části pozemkové parcely č. 3/9 a pronájem 2. čás-
ti pozemkové parcely č. 3/9. Smlouvy o nájmu již byly 
podepsány ke konci minulého roku. Dále byla schválena 
smlouva o nájmu nebytových prostor – zubní ordinace, 
obecně závazná vyhláška č. 4/2019, kterou se ruší obec-
ně závazná vyhláška č. 2/2019 o místních poplatcích, 
obecně závazné vyhlášky č. 5/2019 o místním poplatku 
ze psů, č. 6/2019 o místním poplatku za užívání veřejné-
ho prostranství a č. 7/2019 o místním poplatku ze vstup-
ného. Smlouva o nájmu zubní ordinace byla podepsána 
17.12.2019. Obecně závazné vyhlášky nabyly účinnosti 
1.1.2020. Nakonec byly schváleny změny v podmínkách 
vítání občánků a pravidla rozpočtového provizoria obce 
Dolní Radechová na rok 2020. 

4. Přijetí daru – pozemkové parcely č. 2402, k.ú. Dolní 
Radechová

Paní H.P. upozornila na to, že na části pozemku st.par-
c.č. 39/2, k.ú. Dolní Radechová je umístěna komunikace 
ulice Na Bahnách. Z tohoto důvodu nabídla obci bezplat-
né darování této části pozemku, když obec zajistí veškeré 
podklady nutné k převodu pozemku. Byl již zajištěn sou-
hlas s dělením pozemku od MěÚ Náchod, odboru výstav-
by a územního plánování a geometrický plán na dělení 
pozemku. Z geometrického plánu vyplývá, že pozemek 
bude mít parc.č. 2402 a výměru 6 m2. 

5. Pronájem 1.části pozemkové parcely č. 3/9, k.ú. Dolní 
Radechová

Starosta informoval o tom, že tento bod byl navržen ke 
schválení již na minulém zasedání zastupitelstva obce, ale 
protože jsme neměli dostatek podkladů, byl přeložen. 
Dále starosta stručně shrnul vývoj pronájmu. 

Zpevněnou plochu, která se nachází za potokem v blíz-
kosti stavebnin Danton, obec již delší dobu pronajímá. 
Nejprve to bylo pouze firmě P.H., v současnosti ještě fir-
mě Nsys. V minulosti tam byla uložena stavební suť z are-
álu bývalé Tepny Náchod. Pro uložení sypkých materiá-
lů je tento pozemek vhodný, nachází se mimo zástavbu 
obce. Ke konci minulého roku jsme e-mailem obdrželi 
stížnost od manželů M. na nadměrný hluk, který je způ-
soben manipulací s materiálem, to je nakládání a vysypá-
vání. Z tohoto důvodu bylo rozhodnutí o pronájmu po-
zemku přeloženo na příští zasedání zastupitelstva obce.  
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Na minulém zasedání zastupitelstva obce bylo dohodnu-
to, že starosta ověří, jestli někomu ze sousedů paní M. 
vadí hluk ze skládky. 

Na poradu zastupitelů obce dne 29.1.2020 byla pozvá-
na i paní M. a pan H. Místostarosta J. Beneš se snažil 
paní M. seznámit se změnou nájemní smlouvy. Paní M. ho 
jen odbyla, neměla zájem si vyslechnout navržené řešení 
a dále si jen stěžovala na hluk ze skládky. Nepřistoupila 
na žádný kompromis. Navíc pohrozila ohlášením nepovo-
lené skládky na MěÚ Náchod, odbor životního prostředí. 
Na této poradě byl seznámen s výsledkem jednání s paní 
M. i pan H. Nakonec se zastupitelé dohodli, že na zákla-
dě hrozby nahlášení nepovolené skládky starosta zařídí 
souhlasy všech úřadů, to znamená nejprve zahájí jednání 
s úředníky z MěÚ Náchod odboru výstavby a územního 
plánování, odboru životního prostředí, Povodí Labe s.p. 
a ŘSD ČR. Starosta hned další den po poradě osobně na-
vštívil MěÚ Náchod odbor výstavby a územního plánová-
ní, kde mu bylo sděleno, že musí požádat o změnu využití 
území a k tomu potřebuje vyjádření MěÚ Náchod odboru 
životního prostředí, Povodí Labe s.p. a ŘSD ČR. Násled-
ně byly podány žádosti o vyjádření na Povodí Labe s.p. 
a ŘSD ČR. S úředníkem MěÚ Náchod odboru životního 
prostředí starosta jednal až 11.2.2020. 

Mezitím starosta obešel všechny sousedy paní M. Již 
před zasedáním zastupitelstva obce v prosinci se infor-
moval i u sousedů S. Většina sousedů vyjádřila názor, že 
hluk evidují, ale nepřipojí se ke stížnosti. Někteří sousedé 
ani nevědí, že nějaký hluk ze skládky vychází. Více jim vadí 
sečení v neděli a kouř z pálení trávy. 

Dále starosta kontaktoval projektanta v oblasti ochrany 
před hlukem, který navrhuje jako ochranu vytvořit val ze 
zeminy alespoň 3 m vysoký a 6 m dlouhý. Pro zlepšení 
účinků pohlcení zvuku navrhl projektant osázet val keři. 
Na základě tohoto návrhu starosta zanesl návrh valu výšky 
3,5 m a délky 22 m do výkresů, které budou sloužit jako 
podklad pro povolení. Tento návrh byl tlumočen nájemci 
panu H., který přislíbil, že val zajistí. 

Starosta předal slovo paní M., která si opět začala stě-
žovat na hluk vycházející ze skládky. Prohlásila, že skládka 
byla o hodně zvětšena, proto se v případě povodně ne-
bude mít Radechovka kam rozlít a odnesou to oni. 

Na to se do diskuse vložil místostarosta J. Beneš, který 
vyslovil názor, že by hodně pomohlo vyčištění Radechov-
ky v úseku od Dantonu po halu, které je naplánováno 
na jaro letošního roku. Radechovka měla být vybrána již 
minulý rok, ale z důvodu nasazení ryb nám v tom rybáři 
zabránili. Při té příležitosti J. Beneš připomněl neúspěš-
ný projekt úpravy potoka Radechovky v celé délce toku 
z důvodu nesouhlasu MěÚ Náchod, odboru životního 
prostředí. Dále se J.Beneš zmínil o nejkritičtějším místě, 
díky kterému se potok začne rozlévat, a to je most u Dan-
tonu. V plánu máme most zbourat a obnovit v jeho místě 
brod. Následně vyzval J.Beneš přítomného pana H., aby 
seznámil přítomné, jak často je vysypáván a nakládán ma-
teriál na skládce. 

Pan H. informoval o intenzitě provozu. V letním období 
je to průměrně 1,5 hodiny denně v případě, že mají práci 
v okolí Dolní Radechové. Pokud mají práci mimo, není na 
skládce provoz žádný. 

Dále se ozvala paní M., že nesouhlasí s provozní dobou 
v pracovní dny do 22.00 hodin. Na to reagoval pan H. s tím, 
že většinou je provoz na skládce do 17.00 h, ale může se 
výjimečně stát, že může jet s materiálem i ve 21.00 h. Proto 
bylo rozhodnuto, že bude do smlouvy opravena provozní 
doba v pracovní dny od 6.00 do 20.00 hodin.

6. Schválení Dodatku č. 1 ke Smlouvě o zápůjčce ze dne 
20.7.2016 a Dodatku č. 1 ke Smlouvě o zápůjčce ze 
dne 24.9.2018

Jedná se o schválení dodatků ke smlouvám na akce 
„Prodloužení kanalizace Za Zbrojnicí, Dolní Radechová“ 
a „Kanalizace Hlubočky, Dolní Radechová“ vyvolané změ-
nou vyúčtování úroků z poskytnutých půjček společností 
Vodovody a kanalizace Náchod, a. s. Starosta podal infor-
maci o změnách ve smlouvách, přečetl přímo odstavec, 
který se týká změny. Nakonec navrhl dodatky schválit.

7. Schválení záměru zřídit věcné břemeno na 
p.p.č. 2049, 113/6 a 113/7, k.ú. Dolní Radechová 

Z důvodu záměru realizace kabelového vedení NN 
pro p.p.č. 2087 a 2089, k.ú. Dolní Radechová, je nut-
né schválit záměr zřídit věcné břemeno na p.p.č. 2049, 
113/6 a 113/7, katastrální území Dolní Radechová podle 
smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene 
a dohody o umístění stavby. Jedná se o kabelové vedení 
k pozemkům ve vlastnictví dcer P.P. nad rodinným domem 
ulice Na Kopci. 

8. Schválení rozpočtu na rok 2020 
U příjmů se vycházelo z roku 2019 s rezervou ve výši při-

bližně 250.000,- Kč. Po odečtení nutných výdajů vychází 
na investice v roce 2020 částka přibližně 5.100.000,- Kč. 
V této částce se počítá s přebytkem z roku 2019 ve výši 
přibližně 3.794.000,- Kč. Starosta seznámil přítomné se 
všemi investičními akcemi naplánovanými na letošní rok. 

Starosta navrhl schválit rozpočet na rok 2020 jako 
schodkový, když příjmy jsou 11.340.327,- Kč a výdaje 
11.785.347,- Kč. Schodek bude kryt přebytkem hospoda-
ření z minulých let a rozpočet bude schválen v závazných 
ukazatelích na paragrafy. 

Starosta předpokládá, že se v letošním roce, podobně 
jak v minulém, nepodaří naplnit rozpočet podle plánu. 
Těžko seženeme firmy na všechny akce. Bylo požádáno 
o dotaci na opravu komunikace Kalasperk z Programu ob-
novy venkova Královéhradeckého kraje. Z těchto důvodů 
se bude rozpočet určitě měnit. 

9. Informace
Starosta nejprve informoval přítomné o pokračování de-

molice domu čp.209, ulice Na Kruhovce. Dále informoval 
o pokračování stavby opravy silnice I/14 v Horní Rade-
chové. Stavba by měla být zahájena začátkem dubna. 
V letošním roce by měla být dokončena. 

10. Návrh usnesení
Starosta požádal Ing. Martina Baláše, aby přečetl návrh 

usnesení a vyzval k hlasování.

Starosta poděkoval všem za účast a pozval je na další 
zasedání zastupitelstva obce, které se uskuteční přibližně 
za dva měsíce.

Zapsal: Jan Michel 14.2.2020
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ZKRÁCENÝ ZÁPIS Z 9. ZASEDÁNÍ 
ZASTUPITELSTVA OBCE, 
KONANÉHO DNE 6.5.2020 V 18:00 
HODIN V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI 
SPORTOVNÍHO A SPOLEČENSKÉHO 
CENTRA DOLNÍ RADECHOVÁ

Přítomno 6 členů ZO, omluven Tomáš Klikar.
Starosta nejprve přivítal přítomné na 9. zasedání ZO, 

a oznámil, že je zastupitelstvo usnášeníschopné, přítom-
na je nadpoloviční většina zastupitelů, omluvil se Tomáš 
Klikar.

Starosta zahájil zasedání informací o průběhu epide-
mie koronaviru v Dolní Radechové. Uvedl, že každá 
obec prováděla opatření ke zmírnění dopadů epidemie 
podle vlastního uvážení. U nás byli nejprve vytipovány 
osoby důchodového věku, kterým by neměl kdo pomo-
ci např. přivézt nákup nebo léky. Jednalo se o přibližně 
20 starších obyvatel. Ti byli starostou osobně nebo pí-
semně informováni, na koho se mohou obrátit v případě 
potřeby. Všem těmto osobám pak hasiči rozdali látkové 
roušky. Starosta s manželkou jedněm manželům zajistil 
dovezení léků. 

V Dolní Radechové bylo několik rodin nakažených ko-
ronavirem. Nákazu v Dolní Radechové řešila více okolní 
města a obce, než samotní obyvatelé Dolní Radechové. 
Starosta musel neustále odpovídat na dotazy, jestli nebu-
de naše obec uzavřena. „Zaručené zprávy“ se začaly šířit 
i na sociálních sítích, proto se starosta rozhodl uvést věci 
na pravou míru a zveřejnit skutečný stav v Náchodském 
deníku. Po zveřejnění se situace uklidnila. Starosta by 
chtěl poděkovat všem občanům za to, jak se naše obec 
s koronavirem vypořádala.

Dále již starosta přistoupil k jednotlivým bodům zasedá-
ní zastupitelstva obce.

ZASTUPITELSTVO OBCE SCHVÁLILO:

1. Ověřovatele zápisu ve složení Josef Beneš, Jaroslav 
Martinec.

2. Program 9. zasedání ZO
1. Volba ověřovatelů zápisu
2. Schválení programu 9. zasedání ZO
3. Schválení plnění usnesení z 8. zasedání ZO
4. Schválení prodeje automobilu VW transporter
5. Zařazení správního území obce do územní pů-

sobnosti Místní akční skupiny Mezi Úpou a Metují
6. Schválení účetní závěrky Obce Dolní Radechová 

sestavené ke dni 31.12.2019
7. Schválení účetní závěrky příspěvkové organiza-

ce ZŠ a MŠ Dolní Radechová sestavené ke dni 
31.12.2019

8. Schválení závěrečného účtu obce za rok 2019
9. Rozpočtové opatření č. 3
10. Schválení pronájmu části Sportovního a spole-

čenského centra Dolní Radechová
11. Návrh usnesení

3. Schválení plnění usnesení z 8. zasedání ZO
Na 8. zasedání ZO bylo schváleno přijetí daru – pozem-

kové parcely č. 2402, katastrální území Dolní Radechová. 

Tato pozemková parcela je již ve vlastnictví obce. Dále byl 
schválen pronájem 1. části pozemkové parcely č. 3/9, ka-
tastrální území Dolní Radechová panu H., Dodatek č. 1 ke 
Smlouvě o zápůjčce ze dne 20.7.2016 a Dodatek č. 1 ke 
Smlouvě o zápůjčce ze dne 24.9.2019. Smlouva o nájmu 
i oba dodatky již byly podepsány. Dále byl schválen zá-
měr zřídit věcné břemeno na p.p.č. 2049, 113/6 a 113/7, 
katastrální území Dolní Radechová z důvodu záměru reali-
zace kabelového vedení NN. Smlouva o smlouvě budoucí 
na zřízení věcného břemene již byla podepsána. Nakonec 
byl schválen rozpočet na rok 2020 podle kterého obec 
hospodaří. 

4. Schválení prodeje automobilu VW transporter
Obec Dolní Radechová má v současné době jeden veli-

telský hasičský automobil VW Transporter navíc. U nověj-
šího, doposud nevyužívaného, vozidla probíhá certifikace 
na velitelský automobil. Po získání certifikátu bude možné 
starší velitelský automobil VW Transporter r.v. 2005 pro-
dat. Po poradě s hasiči starosta navrhl starší automobil 
prodat za minimální cenu 100.000,- Kč nejvyšší nabídce. 
Starosta předal slovo hasiči J. Martincovi, který seznámil 
přítomné s dalšími podrobnostmi týkajícími se prodáva-
ného automobilu. 

5. Zařazení správního území obce do územní působnosti 
Místní akční skupiny Mezi Úpou a Metují

Obec Dolní Radechová je zařazena od roku 2010 do 
územní působnosti Místní akční skupiny Mezi Úpou a Me-
tují. V letošním roce končí programové období 2014–
2020. Aby obec, podnikatelé a neziskové organizace 
mohli čerpat v novém programovém období 2021–2027 
dotace, je zapotřebí schválit zařazení správního území 
obce Dolní Radechová do územní působnosti Místní akč-
ní skupiny Mezi Úpou a Metují na období 2021–2027. 
Starosta uvedl, že v současné době nejsou moc dotace 
využívány. V letošním roce bylo požádáno o dotaci z POV 
Královéhradeckého kraje na opravu komunikace ulice Ka-
lasperk. 

6. Schválení účetní závěrky Obce Dolní Radechová 
sestavené ke dni 31.12.2019

Povinnost schvalovat účetní závěrky ve veřejné sfé-
ře (některých účetních jednotek) je stanovena zákonem 
č. 239/2012 Sb.

Zastupitelstvo obce by mělo schválit účetní závěrku 
obce k 31.12.2019 bez výhrad a připomínek a v rozsahu 
těchto finančních výkazů: Rozvahy, Výkazu zisku a ztrá-
ty, Přílohy účetní uzávěrky, Inventarizační zprávy a Roční 
zprávy o finanční kontrole. 

7. Schválení účetní závěrky příspěvkové organizace ZŠ 
a MŠ Dolní Radechová sestavené ke dni 31.12.2019

Povinnost schvalovat účetní závěrky ve veřejné sfé-
ře (některých účetních jednotek) je stanovena zákonem 
č. 239/2012 Sb.

Zastupitelstvo obce by mělo schválit účetní závěr-
ku příspěvkové organizace ZŠ a MŠ Dolní Radechová 
k 31.12.2019 bez výhrad a připomínek a v rozsahu těchto 
finančních výkazů: Rozvahy, Výkazu zisku a ztráty, Přílohy 
účetní uzávěrky, Inventarizační zprávy a zprávu o finanční 
kontrole a kontrole hospodaření a žádost o čerpání re-
zervního fondu. 
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8. Schválení závěrečného účtu obce za rok 2019
Návrh závěrečného účtu obce za rok 2019 musí být zve-

řejněn na dobu minimálně 15 dnů a musí být vyvěšen až 
do schválení zastupitelstvem obce. Součástí závěrečného 
účtu je přezkoumání hospodaření obce. To bylo provede-
no dne 9.12.2019 elektronickým způsobem, bez kontroly 
na místě 25.3.2020 se závěrem, že při přezkoumání hos-
podaření podle § 10 odst. 3 písm. a) zákona č. 420/2004 
Sb., o přezkoumávání hospodaření územních samospráv-
ných celků a dobrovolných svazků obcí nebyly zjištěny 
chyby a nedostatky a neuvádí žádná rizika dle § 10 odst. 
4 písm. a) zákona č. 420/2004 Sb. 

9. Rozpočtové opatření č. 3
Z důvodu přiznání druhé splátky za vyřízení věcných bře-

men na vedení plynu ve výši 292.000,- Kč je nutné navýšit 
v příjmech i výdajích rozpočet. Navíc je nutné navýšit roz-
počet ve výdajích o 100.000,- Kč z důvodu zvýšení ceny 
za rameno na sečení.

Jedná se o rozpočtové opatření č. 3. Rozpočtová opatře-
ní, která neschválilo zastupitelstvo obce byla v pravomoci 
starosty a jsou zveřejněna na webových stránkách obce.  

10. Schválení pronájmu části Sportovního 
a společenského centra Dolní Radechová

Základní škola Pod Montací Náchod (odloučené pra-
coviště ZŠ kpt. Jaroše Trutnov) má zájem o schválení 
pronájmu nebytových prostor části Sportovního a spo-
lečenského centra Dolní Radechová (víceúčelová hala). 
O podrobnostech byli zastupitelé již informováni.

Jedná se o pronájem části přízemí pro šatnu a chodbu, 
v 1. patře pro učebnu, sociální zařízení pro chlapce, dív-
ky, zaměstnance, úklidovou komoru a chodbu. Pro potře-
by základní školy by byla využita i hala, travnatá plocha, 
oplocené dětské hřiště a parkoviště před vstupem.

Jedná se o pronájem z důvodu provozování základní ško-
ly, jedné třídy I. stupně (1. ročníku) bez stravování, denně 
od 8.00 do 12.00 hodin. Pronájem je na dobu určitou, 
když zahájení nájmu je 1.9.2020 a ukončení 30.6.2021. 

11. Návrh usnesení
Starosta požádal Josefa Beneše, aby přečetl návrh usne-

sení a vyzval k hlasování.

Starosta poděkoval všem za účast a pozval je na další 
zasedání zastupitelstva obce.

Zapsal: Jan Michel 7.5.2020

INFORMACE STAROSTY
Komunální odpad
Případné informace týkající se změn ve svozu odpadu 

podáme osobně na obecním úřadu Dolní Radechová, te-
lefonicky na tel.č. 491424724, 724179769, nebo e-mai-
lem na adrese obec@dradechova.cz.

V případě ostatních problémů se svozem (nevyvezené 
popelnice) volejte dispečink MP a.s. paní Janu Gronovou 
734238318.

Tříděný odpad
Neustále dochází k chybám ve třídění odpadů:
• do kontejnerů na plasty a papír nepatří komunální od-

pad,
• obaly od džusů a mléka, tzv. „tetrapacky“ patří do žlu-

tého kontejneru na tříděný odpad, ne do kontejneru 
na papír,

• do kontejnerů na sklo nepatří porcelán ani zrcadla,
• sklo je zapotřebí třídit na čiré a barevné, při vyvážení 

je korba nákladního auta dělená
• papírové krabice je zapotřebí rozložit nebo rozšláp-

nout, aby se do kontejnerů na papír toho vešlo více,
• papírové krabice je nutné vyprázdnit, aby tam nezů-

staly zbytky polystyrénu nebo igelitových pytlů

Kontejner na drobný elektroodpad
Na drobný elektroodpad je určen červený kontejner, 

který je umístěn vedle kontejneru na textil u prodejny po-
travin. 

Do tohoto odpadu patří baterie a drobné elektrospo-
třebiče jako kalkulačky, rádia, mobily, elektronické hračky, 
fény a podobně. 

Do tohoto kontejneru nepatří televizory, počítačové mo-
nitory, zářivky, úsporné žárovky a velké domácí spotřebiče 
jako např. ledničky, pračky, chladničky a podobně.

Popelnice na olej
U kontejnerů na sklo je umístěna červená popelnice na 

olej z domácností. Do popelnice nepatří motorový olej ze 
sekaček a automobilů. Olej je nutné ukládat do plastové 
PET lahve s víčkem se závitem. Ne do lahve od oleje s víč-
kem bez závitu, kde hrozí vylití oleje do popelnice. 

Popelnice na drobný kovový odpad
U kontejnerů na sklo je umístěna černá popelnice na 

drobný kovový odpad z domácností jako plechovky od 
potravin, nápojové plechovky a podobně. Nevhazujte 
prosím obaly znečištěné zbytky potravin a nebezpečnými 
látkami. 

Děkuji vám, že třídíte odpad.

Poplatek za psa
Kdo jste ještě nezaplatil poplatek za psa za rok 2020, učiň-

te tak nejpozději do 30.6.2020. Platit můžete v hotovosti 
každý všední den, nejlépe ve středu 13.00 – 17.00 hod., 
nebo bezhotovostně na účet obce: 7424551/0100, vari-
abilní symbol číslo popisné rodinného domu. Kdo bude 
platit elektronickým bankovnictvím, je zapotřebí uvést 
jméno plátce. 

Poplatek na rok 2020 ve výši 120,- Kč za jednoho psa, 
za každého dalšího 180,- Kč. Poplatek za psa, jehož  
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držitelem je osoba starší 65 let ve výši 60,- Kč, za druhé-
ho a každého dalšího psa téhož držitele, kterým je osoba 
starší 65 let je poplatek ve výši 120,- Kč. 

Po tomto termínu budou rozesílány upomínky. Děkuje-
me za pochopení.

Tříkrálová sbírka 2020
V sobotu 11.1.2020 proběhla v Dolní 

Radechové počtvrté „Tříkrálová sbírka“. 
V tento den chodili po obci koledníci se 
zapečetěnými pokladničkami. Výtěžek 
Tříkrálové sbírky v Dolní Radechové byl 
6.856,- Kč. Děkuji všem dárcům za finanční příspěvek.

Prostředky z Tříkrálové sbírky jsou tradičně určeny na 
pomoc lidem nemocným, se zdravotním postižením, se-
niorům, rodičům s dětmi v tísni a dalším jinak sociálně 
potřebným.

VZPOMÍNKA NA PANÍ KOŠŤÁLOVOU
První dubnový den letošního roku 

zemřela snad největší patriotka naší 
obce paní Libuše Košťálová. S panem 
Jiřím Dynterou tvořili dlouhá léta pár, 
který byl velmi společenský, oblíbený 
a zapadl mezi všechny věkové kate-
gorie. 

Paní Košťálová byla poslední z party důchodců, kteří nej-
prve pravidelně chodili do restaurace Na Koupališti v Ná-
chodě, pak se scházeli u některého z nich doma. Patřila 
k nim, mimo paní Košťálové a pana Jiřího Dyntery, Mi-
loslava Pinkavová, Jaroslava Bartošová, Zdeňka Slámová 
a manželé Antonín a Zdeňka Tylšovi.

Paní Košťálová měla Dolní Radechovou velice ráda 
a známý byl její výrok: „mně se Dolní Radechová tak líbí, 
že se mně ani nechce umírat“. Bude nám všem chybět, 
tak na ni alespoň zavzpomínejme. Zaslouží si to…

Z ČINNOSTI SOCIÁLNÍ KOMISE
Vážení občané,
rok 2020 začal trochu jinak, než jsme zvyklí. Jak, jistě víte 

i naše obec byla zasažena virem „COVID 19“.
Byla přijata různá opatření, aby se nákaza nemohla ší-

řit dál. Sociální komise se dohodla s p. starostou, že po 
dobu nákazy ukončíme návštěvy u občanů doma i do-
movech důchodců, než se vše vrátí k normálu. Ke konci 
května jsme občany opět začaly navštěvovat a jezdit i do 
domovů důchodců. V pečovatelském domě v Broumově 
nás uvítala paní Stanislava Loudová, která oslavila 90 let. 
V domově důchodců v Malé Čermné jsme předaly kytič-
ku s balíčkem paní Zdeňka Kašparová., která oslavila také 
90 let. Začátkem června byl domov důchodců v Nácho-
dě kvůli viru ještě uzavřený, proto jsme se rozhodly ba-
líčky a kytičky předat sestřičkám, které tyto věci ochotně 
předaly paní Vlasta Kulhánková, která oslavila krásných 
100 let a paní Jiřina Vávrová, která oslavila 92 let. Z důvo-
du opatření jsme se též nemohly přijít rozloučit s paní Li-
buší Košťálovou a s panem Františkem Lamkou, kteří nás 
v této nelehké době opustili. 

Jako každý rok organizujeme sbírku pro Diakonii Brou-
mov. Tento rok jsme ji o měsíc odložily na červen. Akce 
se velmi vydařila, poděkování patří paní Kaválkové, Hauc-
kové, Kosinkové a zaměstnancům obce. Poděkovaní patří 
také p. Zelené a p. starostovi Michelovi, kteří vše zařídili.

Příští rok tuto akci opět uspořádáme, neboť byl velký 
zájem. Na závěr vám chci všem za celou sociální komisi 
popřát hodně zdraví, pevné nervy a hezké slunečné dny.

Jana Kosinková, předsedkyně sociální komise

ZPRÁVY ZE ŠKOLY
Doba (post)coronavirová v naší škole
Vážení občané krásné vísky Dolní Radechová,
blíží se konec června a tím i konec školního roku 

2019/2020 a to člověka nutí, aby porovnával předchozí 
školní roky v této škole s tím, který právě končí a který 
byl naprosto nevídaný v mnoha směrech. Byl to rok plný  

NEDĚLNÍ KLID
Vážení občané Dolní Radechové,
dodržujme, prosím, nedělní klid!!! Zkusme 

alespoň v neděli a ve svátky nesekat trávník 
sekačkami, neřezat dřevo motorovou pilou, 
případně nepoužívat další hlučné stroje.

I když je to pro někoho výborný relax, souse-
da může hluk dost nepříjemně obtěžovat.

Neděle je od toho, aby se nepracovalo a v kli-
du odpočívalo.

Děkuji Vám za většinu občanů. 
Jan Michel, starosta
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pestrých aktivit pro děti, výletů a kroužků, které jsme 
mohli realizovat díky finančním prostředkům EU a také 
Královéhradeckého kraje. Investovat čas, peníze a práci 
do Vašich dětí je podle nás investice ze všech nejsmyslu-
plnější, proto tu jsme. 

Tento školní rok se nám podařilo zvelebit a zútulnit školní 
zahradu díky úplně nové technické budově a bezpečnost-
nímu plotu, na který jsme se dlouho těšili. Omlouváme 
se zároveň za to, že dosud není opravená skluzavka, kte-
rá v současné době čeká na pracovníky autorizované fir-
my, kteří přijedou vyměnit poškozené schůdky a bočnici, 
mají ale bohužel dlouhé čekací lhůty. Pravdou zůstává, že 
skluzavka na školní zahradě chátrá také díky nešetrnému 
zacházení místních dětí. Upozorňujeme proto, že školní 
zahrada je monitorována čtyřiadvacet hodin denně kame-
rovým systémem a případné viníky škod způsobených na 
školní zahradě lze proto snadno vypátrat. 

Březen i duben v naší škole se navenek, díky mimořád-
ným opatřením ministerstva zdravotnictví, jevil jako ne-
škodné volno. Opak byl však pravdou. Uvnitř školy se 
připravovalo, promýšlelo, chystalo, sháněla se technika. 
Organizace domácí výuky se nutně musela proměnit 
z opakování probrané látky, z rozesílání pracovních listů 
a komunikaci prostřednictvím sociálních síti jako je Skype, 
Facebook a Messenger na skutečnou on-line výuku, která 
ještě nyní, na konci školního roku, je pro žáky, kteří z ně-
jakého důvodu do školy nastoupit nemohli, realizována 
v systému Microsoft Teams. S takovými proměnami úzce 
souvisí nezbytný nákup technických prostředků (kamery, 
mikrofony, adaptéry) a zaškolení pedagogických pracov-
níků. Nejtěžší bylo ale pro všechny zúčastněné vyřešit 
technické problémy tak, aby všechno fungovalo a pak 
zavést takové metody výuky, které umožňují napodobit 
výuku málotřídního typu (dva ročníky souběžně) v on-line 
prostředí. Protože víme, že takových škol, které se s tou-
to mimořádnou situací popraly tak jako my, není mnoho, 
jsme na sebe trošku pyšní. Bez rodičů našich žáčků by-
chom to ale sotva sami dokázali, proto jsme pyšní i na ně.

Věříme, že do konce školního roku 2019/2020 nás už nic 
nepříjemného nepřekvapí a přáli bychom si, aby corona-
virus ve svém důsledku přinesl do našich životů jen pozi-
tivní věci, víc lásky a tolerance mezi lidmi, více moudrosti, 
vůli a sílu věci měnit, čistší a bohatší přírodu, nové příle-

žitosti pro každého, kdo o ně bude stát a něco, co už se 
dnes nenosí, a to je pokora.

A abychom zakončili školní rok trošku zvesela, tak nako-
nec ještě jeden školní vtip: Učitel vypráví ve škole dětem 
o škodlivosti alkoholu. Příkladem jim uvádí situaci ze živo-
ta zvířat. „Kdybyste před osla postavili jedno vědro s vo-
dou a druhé s alkoholem, z kterého by se napil?“ „Z vědra 
s vodou,“ křičí děti. „A proč?“ táže se dál kantor. Přihlásí 
se Pepíček: „Protože je to osel!“

Krásné léto jménem pracovníků 
ZŠ a MŠ Dolní Radechová přeje 
Mgr. Veronika Štěpánová, DiS.

Z ČINNOSTI SBORU 
DOBROVOLNÝCH HASIČŮ

Z činnosti dolnoradechovských 
hasičů v prvním pololetí roku 2020
V lednu, po vánoční a silvestrovské odml-

ce, se opět ke svým pravidelným schůzkám 
každé pondělí vrátili nejen členové jednot-
ky, ale i Mladí hasiči. Jednotka se schází za 
účelem domluvy provozních věcí, k údržbě hasičárny a ha-
sičského vybavení, k různým školením a kondičním jízdám. 
Činnost Mladých hasičů se odvíjí od počasí a bohužel 
i počtu dětí, které na kroužek zrovna dorazí, protože ně-
které ryze hasičské úkoly nejde v malém počtu provádět. 

V únoru jednotka vyjela k ohlášenému požáru lesa. Na 
místě bylo zjištěno, že se jedná o planý poplach. V sobotu 
22. února se konal tradiční hasičský ples. Účast byla opět 
vyšší než v minulých letech. Máme radost, že je o akci 
zájem, a že vynaložené úsilí, které je s přípravami i sa-
motným provozem akce spojené, nepřijde vniveč. Pár dní 
po plese jednotka hasičů ve večerních hodinách vyjížděla 
otevírat zabouchnuté dveře domu v naší obci, ve kterém 
zůstaly zapálené svíčky a hrozilo nebezpečí požáru.

V březnu došlo k pozastavení kroužku Mladých hasičů 
vzhledem k vyhlášení nouzového stavu ČR. Ani jednotka 
se v té době pravidelně v pondělí nescházela. V obci ov-
šem pomáhala s distribucí ochranných pomůcek potřeb-
ným a zároveň byla připravena v případě výjezdu zajistit 
akceschopnost.

V dubnu jednotka vyjela k hašení požáru hrabanky v lese, 
která vzplála po předchozím pálení. Pravidelné pondělní 
scházení stále neprobíhalo.

Květen pro jednotku začal dopravní nehodou automo-
bilu, který narazil do stromu. Pár dní na to pak naši hasiči 
pomáhali při několikahodinovém hašení požáru průmys-
lového objektu v Polici nad Metují. Byli přivolání nejen 
kvůli svým šikovným rukám, ale také z důvodu potřeby 
dodávky velkého množství vody v čemž místní velkoob-
jemová cisterna výrazně pomohla. Celkem na místě zasa-
hovalo 16 jednotek hasičů a 35 kusů zásahové techniky. 
O necelé dva týdny později pak byla jednotka přivolána 
do Náchoda k požáru výškové budovy. Na konci května 
také došlo za předepsaných podmínek k obnovení pravi-
delných pondělních schůzek jednotky.

Červen byl radostným pro děti. Za přísných pravidel, 
která udává vyhláška pro zájmové kroužky, byla obnovena 
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činnost Mladých hasičů. Hned na den dětí je tedy čekala 
připravená velká stopovací hra v okolních lesích, kdy po 
správném nalezení cesty a splnění několika úkolů nalezly 
poklad. Protože jsou veškeré soutěže a aktivity Okresního 
sdružení hasičů v našem kraji až do konce srpna plošně 
zrušené, nemohli jsme se ani my účastnit žádných sou-
těží, i když už jsme je s dětmi plánovali. Mladí hasiči si 
tedy v červnu osvěží nabyté vědomosti a po prázdninách, 
pevně věříme, vyrazíme poměřit síly „do světa“. Požár-
ní útok, štafeta dvojic, topografie nebo třeba uzlování už 
dětem totiž nejsou cizí. V případě zájmu mezi sebe rádi 
přivítáme další nadšené hasiče.

Aktuální informace ke kroužku Mladých hasičů lze získá-
vat z Facebooku nebo z webových stránek dobrovolných 
hasičů (www.hasici-dr.cz). Přehled výjezdů jednotky pak 
lze najít jak na webových stránkách, tak i v hasičské vývěs-
ce před obchodem.

Za Sbor dobrovolných hasičů DR 
Monika a Jaroslav Martincovi

RADECHOVSKÝ SPORT
Nohejbal

Krajský přebor
Letošní sezona neodstartovala jako v minulých letech, 

jelikož se objevil COVID-19. Nakonec se kluby dohodly, 
že se letošní sezona odehraje. Začalo se nedávno, dle sta-
novených pravidel. Do krajského přeboru se přihlásil nový 
tým „Choceň“, která má ve svých řadách Extraligového 
hráče z Holic. Ostatní týmy zůstaly stejné, jen Zbečník 
přesedlal na Příčnici. Také jsme získali nového hráče z li-
gového Zbečníka D.H. který má bohaté zkušenosti a bude 
nám určitě platný. Zatím jsme odehráli dva zápasy. Proti 
Velkým Petrovicím a Bohuslavicím. Proti Petrovicím jsme 
vyhráli 4:3 po těžkém boji, kde nám musel vypomoci hráč 
z našeho okresního přeboru. Proti Bohuslavicím, které nás 
minulou sezonu připravily o třetí místo, jsme od začátku 
začali slibně. Po náročném průběhu jsme nakonec doká-
zali utkání ukončit a vyhrát 4:3. Po dvou kolech se nyní 
nacházíme na krásném druhém místě za silným Peklem.

Pokud se na nás budete chtít podívat, tak hrajeme pátky 
od 17:00. Zde rozpis zápasů http://www.nohejbalcernci-
ce.banda.cz/clanek/220827/rozlosovani-vysledky/. 

Okresní přebor
Pro nohejbalisty z Dolní Radechové, kteří se scházejí 

na tréninky každé pondělí na Benfice, se stejně jako pro 
většinu sportovců, začalo se sezónou spojenou se zápasy 
o něco později. Vzhledem ke koronaviru se do poslední 
chvíle nevědělo, zda se hrát bude nebo ne. Nakonec se 
soutěž spustila koncem května. 

Po loňské sezóně 2019, kdy se nám v okresní soutěži 
moc nedařilo a skončili jsme na 6. místě ze 7 týmů a občas 
jsme měli i problém se na zápas sejít, jsme se rozhodova-
li, jestli máme i nadále v soutěži pokračovat. Nakonec po 
rozhovoru s Jardou Volhejnem, který je již dlouhou dobu 
příznivcem nohejbalu a stále patří společně s Josefem 
Maťátkem mezi nohejbalové legendy z Dolní Radechové, 
jsme se i tento rok do okresní soutěže přihlásili.

A zatím se pro nás sezóna vyvíjí lépe než v loňském roce. 
Máme za sebou první dvě výhry nad Jezbinami a Rucha-
dlem – Zájezd (Česká Skalice). Oba týmy mají ve svých 
řadách zkušené nohejbalisty, proto nás výhra nad nimi 
potěšila. V této sezóně se budeme snažit o lepší umístění 
než loni.

Lední hokej
Soutěž neregistrovaných hokejistů 

v Hronově nebyla v sezóně 2019-2020 
dohrána. Benfika přišla pouze o 2 zápasy 
a skončila by v 1. lize nejhůře čtvrtá. 

Výsledky:

Benfika Dolní Radechová – Prezidenti 0: 4, HC Elektroin 
0: 6, 5: 3, HC Šneci 6: 5 sn, 5: 7, GZ Hronov 9: 5, 9: 0, 
HAAS 16: 4.

1. liga neregistrovaných hokejistů Hronov

1. HC Elektroin 11 8 0 2 1 59:33 26
2. Prezidenti Hronov 9 6 2 0 1 62:24 22
3. Benfika D.R. 10 6 1 0 3 66:44 20
4. HAAS 11 6 0 0 5 41:55 18
5. HC Šneci 12 3 1 3 5 39:49 14
6. Mladá Garda 11 2 1 1 7 39:69 9
7. GZ Hronov 12 1 1 0 10 46:78 5

Volejbal
Volejbalisté se opět scházejí na kurtech u restaurace ka-

ždé pondělí od 17 hodin. 

V sobotu 27. 6. uspořádají na místních volejbalových 
kurtech před restaurací letní turnaj. Všechny zájemce ne-
jen o hru, ale i o občerstvení v restauraci, včetně grilova-
ného vepřového masa, srdečně zvu.

SK Benfika Dolní Radechová, z.s. 

Chtěl bych vás touto cestou informovat, že restaurace 
Benfika je již znovu otevřena s pravidelnou otevírací do-
bou pondělí, středa, pátek.

Po nechtěné, nejen sportovní, odstávce způsobenou 
pandemií, vám všem přeji úspěšný návrat ke sportovní 
i mimosportovní činnosti.

za SK Benfika Dolní Radechová,
Patrik Levý, Marcel Kozák, Jan Michel, Martin Jošt. 
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Z HISTORIE OBCE
Pokračování z minulého čísla

Činnost státní spořitelny v Dolní Radechové
Činnost státní spořitelny byla v roce 1958 velmi živá. Na 

vkladní knížky bylo uloženo 829.000 Kč, vybráno 589.000 
Kč, takže přírůstek činil 240.000 Kč. Na konci roku mělo 
531 vkladatelů uloženo na knížkách 1.113.000 Kč. Spoři-
telna více spolupracovala s místním Jednotným zeměděl-
ským družstvem, které od měsíce října přestěhovalo svoji 
účetní agendu do úřadovny spořitelny v č.p. 88 a koná 
zde své členské schůze a schůze představenstva. Spoři-
telna proplácí členům družstva zálohy a doplatky na pra-
covní jednotky.

Jak pracoval Výbor žen
Ženy udělaly pořádek kolem pomníků v obci, při čemž 

odpracovaly 65 hodin, vysázely květiny u pomníků na Tyr-
šově cvičišti (10 hodin), pomohly organizovat brigádu na 
len z řad místních žen, podílely se na akcích místní osvě-
tové besedy.

Zabývaly se výstavbou školky a jejich zásluhou se tento 
bod dostal do programu jednání místního národního vý-
boru a akce byla zařazena do plánu (přístavba ke škole).

Zpráva o činnosti tělovýchovné jednoty „Sokol“
Činnost místní tělovýchovné jednoty „Sokol“ v roce 

1958 byla jako minulá léta opravdu slabá, přes veškeré 
úsilí a snahu několika starších členů. Ze složek pravidelně 
cvičily jen dorostenky. Prováděly nácvik skladby na II. ce-
lostátní spartakiádu. Ke konci roku byl už opravdu nej-
vyšší čas, aby začaly s nácvikem i ostatní složky. Jednota 
dostala za úkol zajistit nácvik s 8 muži, 4 ženami, 8 do-
rostenci a 10 dorostenkami. V nácviku šli členové výboru 
příkladem, ale všecky složky narazily na nedostatek ve-
doucích, kteroužto nemocí trpěla a posud trpí celá naše 
tělovýchova.

V květnu 1958 byl v jednotě ustaven turistický oddíl, kte-
rý začal velmi slibně a do kterého se přihlásilo 15 členů.

Během roku byl pořádán pouze jediný sportovní podnik, 
a sice v měsíci březnu 1958 přebor jednoty v běhu, sla-
lomu a skoku na lyžích. Byl to pěkný podnik. I počasí mu 
přálo a zájem veřejnosti byl po celý den velký. V roce 1958 
bylo odpracováno členy naší sokolské jednoty 271 ho-
din v místním JZD. V soutěži „Na pomoc zemědělcům“ 
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umístila se naše jednota na 12. místě v okrese a za odměnu 
dostala švédskou lavičku. Kromě brigád v jiných zeměděl-
ských družstvech, zvláště v podzimních měsících při sklizni 
okopanin, několik členů výboru odpracovalo značné množ-
ství hodin na úpravě okolí sokolovny, na opravě budovy. 
Sokolovna byla dána do takového pořádku, v jakém snad 
nebyla nikdy, zásluhou výboru jednoty a hlavně zásluhou 
předsedy jednoty Květoslava Koláře. Výbor jednoty pra-
coval dobře přes všecky překážky a nesnáze. Kéž se naše 
sokolovna naplní bývalým ruchem a radostí naší mládeže, 
která tolik potřebuje soustavně prováděnou tělovýchovu.

Místní jednota požární ochrany v Dolní Radechové
Jednota čítala v r. 1958–79 činných členů a 1 žákovské 

družstvo o 10 členech, celkem tedy 89 členů. Z toho po-
čtu měla jednoho čestného člena, v činné službě vojenské 
5 členů.

Pořádala 1 výroční členskou schůzi, 6 schůzí výborových, 
3 schůze členské, 19 praktických cvičení, 3 teoretická cvi-
čení, 14 žákovských praktických cvičení, 1 relaci v místním 
rozhlase o protipožárních prohlídkách, br. Antonín Máslo 
provedl 3 přednášky o požární ochraně v Horní Radecho-
vé, na Pavlišově a v naší obci pro školní mládež.

Jednota se zúčastnila záchranných prací při povodni ve 
Velkém Poříčí nad. Met. v pohotovosti 7 členů. Do proti-
požárních hlídek byli zapojeni 64 členové a 6 členů žákov-
ského družstva konalo denní žňové hlídky téměř po celou 
dobu žní a umístilo se na 4. místě v náchodském okrese.

17 členů provádělo protipožární prohlídky domů, které 
byly ukončeny podle příkazu okresního výboru ČSPO do 
konce června 1958.

Požární družstvo mužů se zúčastnilo okrskového cvičení 
v Horní Radechové a umístilo se na 3.místě v okrese. Mi-
moto 1 družstvo mužů bylo přítomno na aplikačním cviče-
ní na Slavíkově u příležitosti oslav založení tamního sboru. 
V prosinci 1957 převzala naše jednota na sebe závažný 
úkol. Přijala protipožární patronát nad naším JZD. Za tím 
účelem bylo uspořádáno jedno školení obsluhy kravína v 
protipožární ochraně a byla provedena důkladná prohlíd-
ka objektů JZD.

Mimo tyto akce v požární ochraně se členové naší jed-
noty zapojili do pomoci v zemědělské výrobě, výstavbě 
MNV. V JZD odpracovalo 46 členů 205 hodin, na výstavbě 
MNV včetně akce “Z“. 62 členové odpracovali 260 hodin 
a na opravě naší zbrojnice 75 členů odpracovalo 348 ho-
din. Celkem bylo odpracováno 813 hodin.

Při výroční schůzi, konané v neděli dne 30. listopadu 
1958, bylo pisatelem této kroniky, ředitelem naší národní 
školy v. v. br Josefem Máslou vzpomenuto 75 letého trvá-
ní našeho sboru dobrovolných hasičů, nyní místní jednoty 
požární ochrany.

Jednota se aktivně zapojila do budovatelské práce 
a většina vyspělých a uvědomělých členů poctivě plnila 
své povinnosti. Bohužel však část jejích členů se práce 
jednoty pro ušlechtilou věc – ochranu státního a soukro-
mého majetku před požáry – nezúčastnila.

Uvádím tuto zprávu o činnosti místní jednoty požární 
ochrany u příležitosti 75 letého trvání našeho hasičského 
sboru, který jest s místní těl. jednotou Sokol nejstarší ve-
řejnou korporací v obci.

V dalším čísle zpravodaje opět najdete 
pokračování z historie obce.

Děkujeme všem autorům za příspěvky.

Žádáme další občany o příspěvky 
do zpravodaje. Nepodepsané 
příspěvky napsal starosta. 
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